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JEGYZŐKÖNYV  
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. június 25. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
 
NAPIREND:  
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok.  
3. Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda beszámolója a 
2012/2013-es nevelési évről. 
Zárt ülés 
4. Döntési javaslat 
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TARTALOMJEGYZÉK 
 
Hat. szám.    Tárgy:     Jegyzőkönyvi 
             oldalszám: 
 
165/2013.  Napirend elfogadása      4. 
 
166/2013.  Ebéd biztosítása Simonyiújfaluból érkező 
   gyermekek részére      7. 
 
167/2013.  Polgármesteri jelentés elfogadása    10. 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. június 25. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Bacsa György alpolgármester, Balázs Zoltán 
képviselő, Börcsökné Balázs Márta képviselő, Szirbik Imre képviselő  
 
Összesen: 5 fő 
 
Igazoltan távol van: Gazsi Gábor képviselő, Szekeres Krisztián képviselő 
 
Összesen: 2 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Szabóné Tamás Julianna 
közgazdasági csoportvezető 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat, munkatársainkat! Megállapítom, hogy a képviselő-testület határozatképes számban jelen 
van, az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre, a meghívó szerint. Van-e más 
javaslat? Aki egyetért a napirenddel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 5 igen szavazattal meghozta 165/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
165/2013.(VI. 25.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. június 25-i soros 
nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
900 

1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok.  
3. Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda beszámolója a 
2012/2013-es nevelési évről. 
Zárt ülés 
4. Döntési javaslat 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
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1. Napirend 
Polgármesteri jelentés 
Előadó: Szegvári Ernőné 
     polgármester 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztatni szeretném a testületet, hogy Dr. Szőnyi 
Magdolnát meghívtam a mai testületi ülésre, hogy megköszönjük a munkáját. Fél 11 után el 
fogok menni Makóra, az utak helyreállítását egyeztetjük a KEVIÉP-pel és a 
mérnökszervezettel. Alpolgármester úr majd átveszi az ülés vezetését. Az első napirend a 
polgármesteri jelentés.  

− Május 29-én az önkéntes munka lehetőségéről tartott tájékoztatón voltam a 
Művelődési Házban. Jelen voltak az önkéntes pontok képviselői. Azokat az embereket 
tájékoztattuk, akik foglalkoztatás helyettesítő támogatásban részesülnek, és részükre 
az önkormányzat nem tud felajánlani 30 munkanapot, illetve 2 hónapot, akkor 
önkéntes munkával ledolgozhatják ezeket a munkanapokat.  

− Május 30-án Makón a Csongrád Megyei Rendőr-főkapitányság által rendezett 
fórumon voltam, jelen volt főkapitány úr is. Utána Társulási Tanács ülést tartottunk a 
Hivatalban Ferencszállás és Klárafalva polgármestereinek részvételével.  

− Május 31-én a horgászokkal egyeztettünk a tó vízszintjéről, ezen részt vett 
alpolgármester úr is.  

− Június 3-án ivóvízminőség-javító társulás ülésén vettem részt. Ezen a napon a DARFÜ 
ellenőrizte a pályázatainkat, a pályázatok lezárásra is kerültek ezzel a helyszíni 
ellenőrzéssel.  

− Június 6-án Szegeden voltam a Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás 
ülésén. Délután az intézményfenntartó társulás Társulási Tanácsának ülését vezettem. 

− Június 7-től június 14-ig szabadságon voltam. 
− Június 15-én ballagtak a 8. osztályosok, ahová meghívást kaptam és részt is vettem. 
− Június 17-én önkormányzati ingatlanok csatorna bekötésének ügyében helyszíni 

bejárást tartottunk. Négy vállalkozásnak küldtük ki az árajánlatkérést, ebből egy volt 
szőregi, a többi Makó környéki. Egy vállalkozás jött csak el. Újabbat küldtünk ki, a 
következő bejárásra 6 vállalkozást fogunk várni. A beadási határidő július 3. lesz, 
rendkívüli testületi ülés július 9.-e körül szükségszerűvé válna, mert meg kell kötni a 
szerződést, hogy szeptember közepéig el tudják készíteni.  

− Június 19-én Makón voltam megbeszélésen a mikrotérség központok 
polgármestereinek ülésén. A Víziközmű Kft. későbbi sorsáról egyeztettünk, valamint 
arról, hogy van lehetőség osztalék felosztására, és ez milyen módon történjen. Milyen 
remények vannak arra, hogy a Víziközmű Kft., ha megmarad, akkor milyen 
feladatokkal maradhat meg, mennyire lesz majd igény az Alföldvíz részéről esetleg az 
épületek bérlésére. Talán a bérlet szóba jöhet.  

− Június 20-án a Víziközmű Kft. Felügyelő Bizottság ülésén majd a taggyűlésén voltam.  
− Mártélyi üdülő tetőjavítása megtörtént. 

 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérésem lenne a testülethez, július 8-tól egy hétre érkeznek 
Romániából magyar gyerekek Böjte Csaba egyik otthonából. Helyi családok vállalták, hogy 
szállást biztosítanak, reggelit és vacsorát is. Kapnak segítséget Ópusztaszerről is, mert ott 
megebédeltetik őket, megnézhetik majd az ópusztaszeri emlékparkot. Javaslatom az lenne, 
hogy 4 napot érintően 10 gyermek és 1 kísérő részére ebédet biztosítsunk. Ebben majd döntést 
kellene hozni, de megérkezett doktornő. Köszöntöm körünkben Dr. Szőnyi Magdolnát. Azért 
kértem, hogy eljöjjön a testületi ülésre, mert nyugdíjba vonul, és a képviselő-testület ülésén 
szeretnénk köszönetet mondani az eltelt évekért és a munkájáért. Készítettünk egy anyagot, 
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amit most szeretnék felolvasni. Kedves Doktornő! Kedves Magdika! Egyes szakemberek, 
foglalkozások művelői munkájuk révén beleivódnak életünkbe, szerves részeivé válnak a 
településünk mindennapjainak. Természetesnek vesszük, hogy itt vannak körünkben, 
csendben, szorgalmasan teszik a dolgukat, bármikor felkereshetjük őket, számíthatunk 
szaktudásukra. Dr. Szőnyi Magdolna fogszakorvos jelenléte, munkája községünk 
mindennapjaiban ilyen magától értetődő, szinte el sem tudjuk képzelni, hogy elköszön és 
megkezdi nyugdíjas éveit. Most, hogy Dr. Szőnyi Magdolna fogszakorvos, Magdika 
nyugdíjba vonul, tekintsük át életútját, a településünkön töltött munkás éveit: mint ahogy azt 
Magdika az önéletrajzában említi, Makón született, egy négygyermekes, egyszerű, munkás 
családban. Iskoláit is szülővárosában végezte, egyéniségére jellemző csendes szorgalommal, 
példás eredménnyel. Már 1968-tól dolgozott segédasszisztensként a makói rendelőintézet 
fogszakrendelésén. 1969-ben nyert felvételt a Szegedi Orvostudományi Egyetemre, ahol 
1974-ben diplomázott. 1977-ben szerzett szakorvosi képesítést „fog-és szájbetegségek”-ből. 
A kiszombori fogorvosi rendelőben 1974. augusztus 1. napjától dolgozik. Az itt töltött hosszú 
évek alatt több generáció fordult meg rendelésein. Foglalkozása a nem igazán közkedvelt 
fogászat. Türelmes, figyelmes személyiségével, pontos, precíz munkájával elérte, hogy a nála 
megforduló páciensek ne riadjanak vissza a fogászati kezeléstől, hanem természetesnek 
vegyék annak fontosságát. Lelkiismeretes, alapos gyógyító munkája révén nemcsak hogy 
növekedett a pacientúrája, de sokan még vidékről is visszajártak, visszajárnak rendeléseire. 
Mint iskolafogász, sok gyerekkel ismertette meg a helyes fogápolást, felhívta a figyelmüket a 
fogak állapotának rendszeres ellenőrzésének fontosságára. Sokan itt, az ő rendelőjében 
találkoztak először a fogorvossal. Az évtizedek alatt munkája révén kicsit mindannyiunk 
személyes ismerősévé vált. A betegek kedvelik türelmét, kedvességét, szerény, ugyanakkor 
tiszteletet ébresztő személyiségét. Hivatásszeretete, szakorvosi tevékenysége, munkabírása, 
kitartás a közismert, szakmai tevékenységét miniszteri dicsérettel is elismerték. Elrepültek az 
évek a kiszombori munkakezdése óta. Talán el sem tudjuk képzelni a fogászati rendelést 
határozott jelleme nélkül, még sokáig fog hiányozni a munkájára mindig igényes egyénisége, 
csendes szerénysége. Magdika! A sok-sok évi színvonalas szakmai munka után igazán 
megérdemli a visszafogottabb munkatempójú, nyugdíjas éveket. Kívánok a képviselő-testület 
és a magam nevében jó egészséget, töretlen életkedvet és sok békés évet! Köszönjük az itt 
eltöltött éveket.  
 
Dr. Szőnyi Magdolna fogszakorvos: Mindig valóban nagyon szívesen jártam ki dolgozni, 
nagyon szerettem a hivatásomat. Kívánok önöknek nagyon jó egészséget, hosszú és nagyon 
szép életet. Köszönöm szépen. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük, hogy eljött a testületi ülésre. Térjünk vissza a 
gyerekek étkeztetésére. 44 adagról lenne szó, 450,- Ft + Áfa/adag a költsége. Az lenne a 
javaslatom, hogy vállaljuk az ebédeltetés költségét. Nagy összefogás indult el a gyerekek 
üdültetésére. A tartalék terhére tudnánk biztosítani a költséget. Vélemény? 
 
Szirbik Imre képviselő: Biztosítsuk. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy a Romániából érkező gyermekek és 
kísérőik részére július 8-től 4 napon keresztül 44 adag ebédet biztosítsunk 450,- Ft + Áfa/adag 
összegben a tartalékkeret terhére, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 5 igen szavazattal meghozta 166/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Ebéd biztosítása Simonyiújfaluból érkező gyermekek részére 
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166/2013.(VI. 25.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy 
Simonyiújfaluból, a Dévai Szent Ferenc Alapítvány által fenntartott otthonból Kiszomborra 
érkező 10 fő gyermek és 1 fő kísérő részére 2013. július 8. és 2013. július 11. közötti 
időszakban vállalja az ebéd biztosítását 450,- Ft + Áfa/adag/nap összegben. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 4 napi ebéd költségét 
mindösszesen 19.800,- Ft + Áfa összegben az önkormányzat 2013. évi költségvetésében a 
tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Polgármesteri jelentéssel kapcsolatban kérdés? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Július 20.-ai tanyás napra szeretettel meghívom a képviselő-
testületet. Véleményt, javaslatot és segítséget is szeretnék kérni. A tanyás napon a kitelepülő 
gazdák bemutatója egy programja az Útvesztőnek, de tavaly úgy láttam, hogy volt rá 
lehetőség, hogy beszélgessünk a gazdákkal kötetlenül. Ezt tartsuk fenn, fejlesszük tovább, 
menjünk ez irányba? Segítségkérés az lenne, hogy lesz egy névsorom, és azt kellene átnézni, 
hogy ne maradjon ki belőle senki. Meg kellene hívni a Gabonakutató vezetőjét is, más 
dolgokban is segítenek. Gondolatfelvetés, hogy esetleg képviselőasszony felé is jelezzünk. Ha 
úgy gondolja a testület, ez minden évben, amíg az Útvesztőnek a programja, akkor benne 
lenne ez a rész is. Tavaly, szerintem, nagyon jól sikerült.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Felmerült a csatornások meghívása, de ha ez mezőgazdasági 
irányba megy el, akkor ebből kilógnak.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Abból indultam ki, hogy tavaly előtt eljött az Alerion Kft., ez csak 
ötlet volt. Ha meglenne a névsor, akkor segíteni kellene a meghívásukban is. A tavalyi listán 
lévők 80 %-a eljött. Személyesen szoktam elvinni a meghívókat, hogy megtudjam, jön-e, ki 
traktorral, hány személlyel. Tudnom kell a létszámot, kinek milyen helyigénye van, ebben 
kellene segíteni, mert elég nagy a létszám. Ha jó ez az elképzelés. 
 
Szirbik Imre  képviselő: Ha megvan a névsor, akkor átnézzük, hogy kit lehetne még felírni. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ha kész a lista, elküldöm. A kóbor kutyákkal mi a helyzet? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Sajnos nem tudunk igazán a kóbor kutyákkal mit kezdeni. 
Korábban az volt a gyakorlat, hogy a makói nonprofit kft.-t szolgáltatási díj ellenében 
elvégezte a feladatot. Most kértem az új vezetőt, mondta, hogy nem tudnak kijönni, nem 
vállalják ezt a feladatot. Nincs hova fordulnunk. Algyőn sem működik már. Gyakorlatilag 
ilyen telepünk nincs. Ha ilyen telepet csinálunk, ahhoz engedélyek kellenek, megvan, hogy 
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milyen formában, hány négyzetméteres kennelek kellenek. Most úgy érzem, hogy meg van 
kötve a kezünk. Itt van a feladat, és nem tudunk vele mit kezdeni. Ebzárlat esetén a kutyákat 
elaltathatjuk. Az sem nagyon tetszett a kiszomboriaknak, voltak belőle bejelentések, 
falugyűlési problémák, de a veszettség is egy óriási nagy veszély a lakosság számára. 
Javaslat? 
 
Balázs Zoltán képviselő: A szegedi állatvédőkkel nem lehetne felvenni a kapcsolatot, hogy 
erre mit tudnak javasolni anélkül, hogy rengeteg pénzt ráköltenénk? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Mindenki úgy fogadja be, hogy támogatást kell fizetni. A 
kutyák beszállítása sem megoldott. Ez úgy indulna, hogy a kábító lövedékkel, amihez 
engedély kell, meglövi, elalszik, elviszi, meg van határozva, mennyi ideig kell tartani, addig 
elviheti a tulajdonos, ha rájön, hogy befogták és elvitték. Próbálkozunk vele. Jelenleg nem 
tudunk vele mit kezdeni. Volt egy bevált gyakorlatunk, amivel ha nem is 100 %-ban, de 
viszonylag tudtuk kezelni a helyzetet. Most nincs lehetőségünk. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Kellene valami szállítóeszköz? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az is kellene, hogy hova visszük. A chip miatt valószínű 
egyre többen fogják a kutyájukat kicsapni az utcára. Nagyon komoly előírások vannak egy 
gyepmesteri telep működtetéséhez.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Bevállalni egy ilyen telepet? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Gyepmester kellene, etetni a kutyákat, felépíteni a telepet, 
engedélyt kérni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Meg kellene a szegedieket kérdezni, legalább javaslatot mondjanak, 
hogyan intézik mások. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Már kérdeztem. Részemről egyértelmű, hogy az embereket 
kell védeni, mert végiggondolom, ha valakit megharap, elkezdik oltani, mert nincs meg a 
kutya gazdája, így az oltási könyv sem. Elkezdik oltani veszettség ellen, akit megharapott, 
rendkívül sok kockázattal jár ez is. Ugyanakkor jönnek az állatvédők, hogy ezt nem szabad, 
nem szabad elaltatni, összeszedni, de számomra mindig az ember az elsődleges. Lehet, hogy 
nem jó gondolkodás ez, mert más lehet, másként gondolja, nálam mindig ez volt az elsődleges 
szempont. Egyébként nagyon szeretem az állatokat.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Kennelből 2-3 kellene, az elég lenne arra, hogy 2-3 kutyát addig 
tartsunk, amíg ki lenne hirdetve, hogy be lettek fogva. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Amikor ebzárlat volt, doktor úrnak kellett egy határozatot 
hoznia, hogy ezek a kutyák elaltathatók. A határozat alapján tudta beszerezni azt az injekciót, 
ami ehhez szükséges.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Akkor így marad minden, ha nem lépünk valamit. Felháborodnak 
az emberek, ha befogjuk a kutyákat, de nem tesznek semmit.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Próbálok majd újra beszélni a makói kft. vezetőjével, mert ez 
nagy probléma. Ezt már felvetettem Többcélú Társulás ülésén, hogy működhetne úgy, hogy 
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Makó kiterjesztené ezt a feladatellátást azokra az önkormányzatokra, akiknek nincs ilyen. Ez 
nem talált megoldást. A polgármesteri jelentésből kimaradt, hogy a tegnapi tűzugrás 
rendezvényen is részt vettem. Említettem, hogy 11 órára Makóra kell menjek. A csatorna 
beruházást követően az utaknál nem teljes körű a felújítás. Több utcát érint, ahol meg tudják 
csinálni az aszfaltszőnyegezést, de ennek is a költsége a rendelkezésre álló forrás kétszerese, 
210 millió Ft körüli és 96 millió Ft felhasználható. Van-e még a polgármesteri jelentéshez 
kérdés? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Nagyon jó volt a tegnapi rendezvény, sok-sok emberrel, 
nagyon tetszett a kézműves része is.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? 
 
Szirbik Imre  képviselő: Foci? Most kellene indulni, mit csináljunk, mert ahhoz pénz kellene.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Még nem írtuk ki a pályázatot. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Módosították az Mötv.-ét, külön szabályok lesznek erre. 
Költségvetési alrendszeren kívüli támogatás, rendeletben kell szabályozni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Most módosították? 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A napokban. 
 
Szirbik Imre  képviselő: A csapat megvan, 30 fővel kedden, csütörtökön, szombaton, 
edzőmeccsek vannak. Most már nevezni kellene.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: El kellene dönteni. 
 
Szirbik Imre  képviselő: A többi részét álltam, 900.000,- Ft a pályázat önereje.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A másik oldalon a mindennapi működési költségekkel van a 
gond.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Milyen összegeket kell kifizetni? 
 
Szirbik Imre  képviselő: Nevezési díj, utazási költségek. Nem akartam a pályázati 2 millió Ft-
ot sem visszamondani. 14 éves fűnyíró volt, azt ki tudtuk cserélni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha rendeletet kell alkotni, júliusban nincs testületi ülésünk, 
csak augusztusban tudjuk megalkotni ezzel kapcsolatban. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Nem is egyértelmű, milyen rendeletet ért rajta. Ha kap az 
önkormányzat, arra is.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Akkor nem kell pályáztatni? 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Nem jelenti azt. Attól az üvegzseb-törvény ugyanaz marad.  
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Szegvári Ernőné polgármester: Ha már összeállt a focicsapat, el kellene indítani, csak pénzt 
ősznél hamar nem szabad várnia. Kérdés? Amennyiben nincs, aki elfogadja a polgármesteri 
jelentést, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 5 igen szavazattal meghozta 167/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
167/2013.(VI. 25.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. június 25-i testületi 
ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A képviselő-testület zárt üléssel folytatja munkáját. 
 

Kmf. 
 

Szegvári Ernőné          Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester                 jegyző 
 


